
PROTOKÓŁ NR 1/2024 

ZE SPOTKANIA KĘTRZYŃSKIEJ SPOŁECZNEJ RADY DO SPRAW OSÓB 

NIEPEŁNOSPRAWNYCH W DNIU 23 STYCZNIA 2024 R.  

 

 
W dniu 23 stycznia 2024 r. o godz. 10.00 w budynku Warsztatów Terapii Zajęciowej 

przy ul. Budowlanej 5 w Kętrzynie odbyło się posiedzenie Kętrzyńskiej Społecznej Rady do 

spraw Osób Niepełnosprawnych.  

W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Rady: Przewodnicząca Alina Koleśnik-Nykiel, 

Zastępca Przewodniczącej Marzenna Utko oraz członkinie rady: Bogumiła Bzdera i Ewa 

Maksymowicz, Joanna Kuśmierczuk.  W posiedzeniu udział wzięli również Kierownik Referatu 

ds. Społecznych Urszula Matukiewicz oraz  pracownik tego referatu Ewelina Marcinowska.  

Posiedzenie zgodnie z Regulaminem Rady otworzyła Przewodnicząca, która powitała 

zebranych członków oraz gości i stwierdziła ważność zebrania. Następnie odczytano porządek 

obrad, który został przegłosowany jednogłośnie za jego przyjęciem. 

Kolejnym punktem było zapoznanie się z protokołem z poprzedniego posiedzenia, żaden z 

członków nie wniósł uwag i został on podpisany przez Przewodniczącą Rady.  

Omówiono zapytania i odpowiedzi z posiedzenia z dnia 30.10.2023r. Pani Ewa 

Maksymowicz wniosła sprostowanie do pisma wystosowanego do dyrektora Muzeum im. 

Wojciecha Kętrzyńskiego dotyczącego zatrudnienia w Muzeum osoby posługującej się 

językiem migowym dla osób niesłyszących oraz słabosłyszących informując, iż wnosiła 

uzupełnienie wyświetlanej prezentacji językiem migowym lub napisami  oraz  opisywanie 

wystaw czasowych i stałych większą bardziej czytelną czcionką. Poruszono również temat 

dywanu gumowego który jest rozkładany na dziedzińcu zamku aby ułatwić wejście do Muzeum 

czy Biblioteki. Pani Ewa Maksymowicz zwróciła uwagę, że obecny dywan jest za krótki o około 

5 m i za cienki aby swobodnie przejść czy przeprowadzić osobę na wózku inwalidzkim. 

W związku z tym należałoby zakupić nowy grubszy i dłuższy dywan bądź rozkładany 

drewniany podest co usprawniłoby poruszanie się osobom niepełnosprawnym. 

Przewodnicząca odczytała pismo do Muzeum oraz przesłaną odpowiedź. Omówiono także 

pismo oraz odpowiedź przesłaną z Biblioteki. Pani Ewa Maksymowicz poinformowała, że na 

stronie Biblioteki w zakładce „Kalendarz Wydarzeń” nadal nie są zamieszczane aktualne 

wydarzenia i poproszono o wprowadzenie danych. Pani Ewa Maksymowicz podzieliła się  

informacją o projekcie dot. Audiodeskrypcji, która polega na opisywaniu słowem przedmiotów 

użytku codziennego, architektury itp.  osobom niewidomym i słabowidzącym. Poinformowała 

również, iż w Kętrzynie od 2 stycznia 2024r. ruszył Program asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością. 

Pani Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu dot. zapoznania członków 

Społecznej Rady z działalnością Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie. Dyrektor Bogumiła 

Bzdera poinformowała, że WTZ prowadzą swoją działalność od 28 lat i są placówką dziennego 

pobytu.  W warsztatach znajduje się 40 uczestników którzy korzystają  z funkcjonujących 8 

pracowni terapeutycznych tj. pracownia umiejętności społecznych i przygotowania 

zawodowego, pracownia gospodarstwa domowego, pracownia plastyczna, ceramiczna,  

ślusarska, stolarska, dziewiarska oraz pracownia krawiecka. Ponadto uczestnicy korzystają 

z sali rehabilitacyjnej, biorą udział w zajęciach lekkoatletycznych oraz taekwondo. W zakresie 

pozyskiwania i przywracania umiejętności niezbędnych do podjęcia zatrudnienia 

organizowane są również praktyki zawodowe które maja miejsce w Firmie Doroszko przy 

pracach porządkowych oraz malowaniu bombek, a także w Stołówce Zbigniewa Olenkowiczka 

gdzie uczestnicy pomagają w obróbce warzyw i owoców. Pracownia umiejętności społecznych 



i przygotowania zawodowego ma na celu przygotowanie podopiecznego na otwarty rynek 

pracy. W chwili obecnej do Zakładu Aktywności Zawodowej przeszło 5 uczestników.                             

W Warsztatach Terapii Zajęciowej organizowane są również wyjazdy i turnusy rehabilitacyjne. 

Dyrektor opowiedziała o 2 tygodniowym turnusie z zeszłego roku w którym wzięło udział 21 

uczestników natomiast w corocznym  wypoczynku letnim w Przystani Kętrzyńskiej biorą udział 

wszyscy uczestnicy WTZ.  

Na zajęcia w WTZ uczestnicy są dowożeni samochodem przystosowanym do przewozu osób 

niepełnosprawnych, który posiada jednostka. Z uwagi na wyeksploatowanie został złożony 

wniosek na zakup nowego samochodu.  

  W kolejnym punkcie obrad Kierownik Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego 

poinformowała, iż 13.02.2024r. minie rok działalności jednostki. W związku z tym planowana 

jest uroczystość, która odbędzie się 18 marca 2024r. w kinie Gwiazda w Kętrzynie. Na 

początku zaplanowano wizytację jednostki następnie w kinie przedstawiona zostanie 

prezentacja z działalności Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego Kętrzyńskiego Domu 

Wsparcia.   

Jednostka realizuje dzienny i całodobowy pobyt z którego korzysta 22 uczestników. COM 

finansowany jest z Ministerstwa i z Urzędu Miasta Kętrzyn. Kierownik złożyła wniosek o zakup 

samochodu w celu dowozu uczestników na zajęcia. Na ta chwilę jednostkę wspiera Urząd 

Miasta oraz Komunalnik. 

 Ustalono, iż na następne spotkanie zaproszeni zostaną dyrektorzy ZAZ i PCPR-u 

celem ustalenia współpracy. Kolejne spotkanie zaplanowano na 19.04.2024r. 

w Środowiskowym Domu Samopomocy.  

 Na koniec Pani Bogumiła Bzdera oprowadziła członków Rady po jednostce 

opowiadając i przedstawiając pracownie funkcjonujące w Warsztatach Terapii Zajęciowej. Na 

tym zakończono posiedzenie.   

 

 

 Przewodnicząca Kętrzyńskiej Społecznej 

             Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 

 

Alina Koleśnik – Nykiel 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Ewelina Marcinowska   


